

108 年度原住民族歲時祭儀放假日期		107.11
族別	原住民族歲時祭儀名稱	放假日期
阿美族	豐年祭(收穫祭) Malalikit/Malikoda/Ilisin/Kiloma'an	7 月 1 日至 9 月 30 日期間， 依實際 舉辦日期擇 1 日放假
泰雅族	感恩祭 Ryax Smqas Hnuway Utux Kayal	8 月 30 日(8 月最後 1 週星期五)
排灣族	豐年祭(收穫祭) Masalut	7 月 1 日至 8 月 31 日，依實際舉辦 日期擇 1 日放假
布農族	射耳祭 Malahtangia	5 月 10 日(5 月第 2 週星期五)
卑南族	年祭'Amiyan	12 月 15 日至 109 年 1 月 5 日期間， 依實際舉辦日期擇 1 日放假
鄒族	戰祭 Mayasvi (若當年度未舉辦，則改以小米收穫祭 Homeyaya)	2 月 1 日至 4 月 30 日期間 戰祭為主，若當年度未舉辦戰祭，則改以 7 月 1 日至 8 月 31 日期間之小米收穫祭，依前原則以實際舉辦日期擇 1 日放假
魯凱族	小米祭 Kalabecengane 黑米祭 Tabesengane 祈雨祭 Titiudale 勇士祭 Ta'avalra	1. 小米祭：7 月 1 日至 8 月 31 日期間舉行。 2. 黑米祭：茂林區多納里，7 月 1 日至 8 月 31 日期間舉行。 3. 祈雨祭：茂林區茂林里，4 月 1 日至 4 月 30 日期間舉行。 4. 勇士祭：茂林區萬山里，10 月 1 日至 10 月 31 日期間舉行以上祭典依實際舉辦日期擇 1 日放假。
賽夏族	(民國)偶數年：祈天祭 (Oemowaz ka kawas)	偶數年：4 月 5 日至 5 月 4 日期間(農曆 3 月)，依實際舉辦日期擇 1 日放假
雅美族/達悟族	收穫祭 Mapasamorang so piyavean	5 月 1 日至 6 月 30 日期間， 依雅美族/達悟族夜曆好月節

108 年度原住民族歲時祭儀放假日期 107.11		
族別	原住民族歲時祭儀名稱	放假日期
		舉辦日期擇 1 日放假。
邵族	祖靈祭 Lus'an	8 月 30 日至 9 月 28 日期間 (農曆 8 月)，依實際舉辦日期擇 1 日放假
噶瑪蘭族	豐年祭 Qataban	7 月 10 日至 8 月 31 日期間，依實際舉辦日期擇 1 日放假
太魯閣族	感恩祭 Mgay Bari	10 月 15 日
撒奇萊雅族	火神祭 Palamal (前祭)	10 月 4 日(10 月第 1 週星期五)
賽德克族	收穫節 Qlasan Tninun/Smesung Kmetuy	12 月 31 日
拉阿魯哇族	聖貝祭 Miatungusu	2 月 20 日至 3 月 10 日期間，依實際舉辦日期擇 1 日放假
卡那卡那富族	米貢祭 Mikong	10 月 1 日至 10 月 31 日期間，依實際舉辦日期擇 1 日放假

Indigenous Ceremonial Holiday in 2019 November 2018		
Tribe	Name of Indigenous Rituals/Ceremonies	Holiday Date
Amis	Harvest Festival (Malalikit/Malikota/Ilisin/Kiloma'an)	Select one day between July 1 and September 30 based on the actual ritual day.
Atayal	Thanksgiving Ritual (Ryax Smqas Hnuway Utux Kayal)	August 30 (last Friday in August)
Paiwan	Harvest Festival (Masalut)	Select one day between July 1 and August 31 based on the actual ritual day.
Bunun	Ear Shooting Festival (Malahtangia)	May 10 (Second Friday in May)
Puyuma	Annual Ritual ('Amiyan)	Select one day between December 15, 2019 and January 5, 2020 based on the actual ritual day.
Tsou	War Ritual (Mayasvi) (Replaced by the Millet Harvest Festival (Homeyaya) if not held in the year).	Select one day between February 1 and April 30 based on the actual ritual day. If the Mayasvi is not held in the year, select one day between July 1 and August 31 for the Homeyaya based on the actual ritual day.
Rukai	1. Millet Ritual (Kalabecengane) 2. Black Rice Ritual (Tabesengane) 3. Rain Praying Ritual (Titiudale) 4. Warrior Ritual (Ta'avalra)	1. Millet Ritual (Kalabecengane): Between July 1 and August 31. 2. Black Rice Ritual (Tabesengane): Between July 1 and August 31 at Kungadavane in Miaolin District. 3. Rain Praying Ritual (Titiudale): Between April 1 and April 30 at Teldreka in Miaolin

Indigenous Ceremonial Holiday in 2019 November 2018		
Tribe	Name of Indigenous Rituals/Ceremonies	Holiday Date
		District. 4. Warrior Ritual (Ta'avalra): Between October 1 and October 31 at Oponoho in Miaolin District. Select one day as a holiday based on the actual ritual day.
Saisiyat	Even years (ROC Year): Heaven Ritual ('Oemowaz ka kawas)	Even Years: Between April 5 and May 4 (March on the lunar calendar), select one day as a holiday based on the actual ritual day.
Yami/Tao	Harvest Festival (Mapasamorang so piyavean)	Select one day between May 1 and June 30 based on the actual ritual day according to the nocturnal calendar of Yami/Tao.
Thao	Ancestral Ritual (Lus'an)	Select one day between August 30 and September 28 (August on the lunar calendar) based on the actual ritual day.
Kavalan	Harvest Festival (Qataban)	Select one day between July 10 and August 31 based on the actual ritual day.
Truku	Thanksgiving Ritual (Mgay Bari)	October 15
Sakizaya	Ritual to the God of Fire (Palamal) (pre-ritual)	October 4 (first Friday in October)
Sediq	Harvest Festival (Qlasan Tninun/Smesung Kmetuy)	December 31
Hla'alua	Takiaru Ceremony (Miatungusu)	Select one day between February 20 and March 10 based on the actual ritual day.
Kanakanavu	Appreciation for Harvest Ceremony (Mikong)	Select one day between October 1 and October 31 based on the actual ritual day.

## 備註：

- 各部落實際舉辦日期請參酌各地方政府或鄉(鎮、市、區)公所之公告。
- 凡具原住民族身分者，於所屬族群的歲時祭儀放假日，得持戶籍謄本或戶口名簿等足資證明其族別之文件，向工作或就讀單位辦理放假。相關資訊請洽原住民族委員會官方網站之「歲時祭儀放假日」專區 [http : /www.apc.gov.tw/portal/index.html](http://www.apc.gov.tw/portal/index.html)。

## Note:

- The actual date of the ritual will be announced by the municipal and, county (city) governments or township (town/city/district) office.
- Those holding “indigenous peoples” status may apply for a day off to their employers or schools on the respective ceremonial holiday with the household registration transcript or household certificate that can prove their indigenous ethnicity. Related information will be published on in the Indigenous Ceremonial Holiday” site on the CIP website at <http://www.apc.gov.tw/portal/index.html>.